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Město Pohořelice 
Zápis 

ze XXXV. zasedání zastupitelstva města, konaného dne 18.05.2022 

 
Účast zastupitelů: 21 při zahájení (viz prezenční listina) 
Počet přítomných občanů: viz prezenční listina    
Zahájení: 16:00 hodin 
 
Zahájení                     
Zasedání zastupitelstva města Pohořelice (dále jen ZM) svolal, zahájil a řídil starosta města Bc. Miroslav 
Novák, DiS. Přivítal přítomné zastupitele a občany a oznámil, že informace o konání zasedání ZM byla 
zveřejněna, ZM je usnášeníschopné v počtu 21. Pro účely zpracování zápisu se pořizuje zvukový 
záznam, proto požádal, aby každý hovořil na připravený mikrofon. Poté navrhl úpravu programu – 
vypustit v bodě Žádosti – odprodej pozemku p. č. 1479/9, neboť není splněna podmínka 15 dnů 
zveřejnění na úřední desce před projednáním v orgánech města, proto bude odprodej projednán na 
příštím zasedání ZM, a doplnit záměr odprodeje části pozemku – Komerční zóna ul. Znojemská – 
Aventin – rozšíření I. etapy. O takto upraveném programu nechal hlasovat. 
 
Usnesení č. 1/XXXV/22: ZM schvaluje program v tomto znění:  
1. Zahájení 
2. Jmenování volební komise, určení zapisovatele a dvou ověřovatelů zápisu 
3. Prodej nebytové jednotky č. 1098/19 – garáž (16:30 hod.) 
4. Prodej pozemků – Zóna 23 ha (17:00 hod.) 
5. MŠ Znojemská s volnočasovým centrem – veřejné projednání s autory projektu (18:00 hod.) 
6. Žádosti 

- Záměr odprodeje části pozemku p. č. 2158/1 a pozemku p. č. 50/1, oba v k.ú. Pohořelice 
nad Jihlavou 

- Komerční zóna ul. Znojemská – Aventin – rozšíření I. etapy  
- Směna pozemků v areálu bývalých kasáren 

7. Různé 
- Program rozvoje města Pohořelice pro období 2022-2030 – aktualizace 
- Dodatek č. 2 ke Zřizovací listině MŠ Pohořelice 
- Zápis kontrolního výboru ZM 

8. Interpelace zastupitelů 
9. Diskuse občanů 
10. Závěr  

   Výsledek hlasování: 21 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
 
ad 2) Jmenování volební komise, určení zapisovatele a dvou ověřovatelů zápisu 
 
Usnesení č. 2/XXXV/22: ZM jmenuje volební komisi ve složení J. Dočekal, Ing. Kudrna a V. Langer, 
určuje za ověřovatele zápisu zastupitele Mgr. Rouzka a F. Jančáka. ZM bere na vědomí určení 
zapisovatelky Mgr. Renaty Babčanové.  

Výsledek hlasování: 21 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
Starosta konstatoval, že zápisy z minulého zasedání byly ověřovateli odsouhlaseny a budou zveřejněny.  

 
Starosta s ohledem na časovou rezervu na projednání dalšího bodu programu, informoval o článku 
v časopise Reflex o zastupiteli Bc. Zdeňku Selnerovi, který zachránil člověka z hořícího auta, o úspěchu 
fotbalistů TJ Sokol Pohořelice, kteří postoupili do 1. A třídy, o spolupráci města s rakouským městem 
Wolkersdorf na projektu týkající se zelené energie (Fotovoltaika, větrné elektrárny aj.).  
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ad 3) Prodej nebytové jednotky č. 1098/19 – garáž (16:30 hod.) 

 
V úvodu starosta podal informace o zveřejnění záměru prodeje garáže a podmínkách prodeje. 
Bylo doručeno 6 cenových nabídek, složeno 6 jistin. Dále ověřil účast všech žadatelů, kteří podali 
cenovou nabídku. Všichni byli přítomni. Požádal zastupitele Jančáka o asistenci při otevření obálek 
s cenovými nabídkami a kontrole výpisů z běžného účtu města o složení jistin. Dále seznámil 
s průběhem dražby. Následně proběhla samotná dražba prodeje, zápis z dražby tvoří přílohu tohoto 
zápisu. 

 
Usnesení č. 3/XXXV/22: ZM schvaluje prodej nebytové jednotky č. 1098/19 – garáž …, …, 664 61 
Holasice, za nabídkovou cenu 664.000 Kč.  

Výsledek hlasování: 21 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
 
ad 4) Prodeje pozemků – Zóna 23 ha (17:00 hod.) 

 
V úvodu starosta přivítal zástupce firmy Garribba a.s. pana Šimberu, který podal cenovou nabídku na 
prodej pozemků – zóna 23 ha a paní Svobodovou z firmy GASVO, s.r.o. Obálka s cenovou nabídkou byla 
otevřena dnes na schůzi RM za účasti pana Šimbery. Zastupitelé nabídku obdrželi v písemné podobě 
nyní. Dále starosta informoval o doručené petici občanů proti prodeji pozemků v dané zóně, která byla 
doručena na městský úřad dne 16.05.2022 a seznámil přítomné s jejím obsahem. Nesouhlas občanů s 
prodejem byl reflektován již v minulosti při jeho projednávání v ZM. Vyzval k případné diskusi a 
dotazům k předložené petici. 

 
Diskuse: 
Pan Götz – žije na Brněnské ul., která je poslední dobou rozkopaná, vykáceny lesy kolem, při příjezdu 
do Pohořelic jde o poslední hezké místo, výhled na pole, proč chce zastupitelstvo obklopit město 
halami. On sám pracuje v hale a myslí si, že tu dělá max. 20 % místních lidí, zbytek jsou cizí. Apeloval na 
zastupitele, aby se v dané lokalitě nic nestavělo a nechal se pozemek pro další generace, výstavba zde 
je zbytečná.  
Starosta – nechtěl rozporovat kolik procent místních občanů pracuje na halách, efekt zóny je v tom, že 
generuje pracovní místa, lidé si zde vydělají peníze, které pak z části utrácejí ve městě, město má 
příjem z daní od firem, které zde mají své sídlo. Od roku 2006 zastupitelstvo schválilo, že toto místo je 
vhodné využít a zastavět pro průmysl a skladování s ohledem na umístění, a navazuje na současnou 
komerční zónu. Město investovalo také hodně prostředků do toho, aby tam tato průmyslová zóna 
vznikla, zastávky, cyklostezky, inženýrské sítě, protipovodňová opatření. V době velké poptávky 
developerů se rozšiřoval i územní plán města a možnost další výstavby, roky probíhala jednání až do 
teď, a nyní má již dojít k řešení. Většina plochy není ve vlastnictví města, pouze malá část. Doprava 
bude řešena okružní křižovatkou. Historicky je místo připraveno pro tento účel. A bude dobré, pokud 
se podaří našim občanům, kteří dnes dojíždějí za prací jinam, najít práci v místě. Město do tohoto 
projektu vložilo hodně času a prostředků. Na poslední pracovní schůzce zastupitelů dostal impuls 
jednat dále s investory o prodeji.  
Pan Langer – má před sebou cenovou nabídku, ale s peticí se nemohlo ZM seznámit, až teď na 
zasedání, což mu vadí. 
Starosta – upozornil, že petice došla dva dny před konáním ZM, v pondělí 16.05., nezáleží na tom, kolik 
lidí petici podepsalo, důvody jsou známé již z minulosti, je třeba k nim zaujmout postoj hlasováním. 
Není důvodem projednání petice odsouvat, obsah petice je znám. 
Paní Sedláčková – dotázala se, proč cenová nabídka byla zastupitelům doručena předem a petice ne, 
když byla podána před třemi dny, je to pro ni zavádějící. 
Starosta – zdůvodnil, proč petici nedostali zastupitelé předem.  
Ing. Kudrna – dva roky se řeší územní plán, jeho schválením se rozhodlo, že tam město chce 
průmyslovou zónu.  
Starosta – doplnil, že je nutné se rozhodnout, územní plán s tím úplně nyní nesouvisí.  
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Ing. Svoboda – připomněl, že před 4 lety se poukazovalo na skutečnost, že v Syrovicích je prázdná hala, 
nyní už není a dosud se tam staví. Jde vidět, že je stálá poptávka po této komoditě. Příprava této 
lokality probíhá již od roku 2004, dát dohromady všechny vlastníky za daných podmínek nebyla úplně 
jednoduchá záležitost. Udržet tento stav, kdy jsou občané připraveni prodat je velmi složité a jejich 
ochota prodat pozemky netrvá věcně. Doporučil této situace využít, aby se zóna začala hýbat, podle 
něj tím správným směrem. 
Mgr. Rouzek – navrhl hlasovat o prodeji pozemků veřejně.  
 
Petice občanů proti prodeji pozemků – zóna 23 ha 
Usnesení č. 4/XXXV/22: ZM bere na vědomí Petici občanů doručenou na MěÚ dne 16.05.2022, pod 
č.j. MUPO-23170/2022/KT s názvem: Nesouhlas s prodejem pozemků p.č. 7077, p.č. 7079, p.č. 7110 a 
p.č. 7121 v katastrálním území Pohořelice nad Jihlavou firmě Garribba, a.s. a jakékoliv jiné firmě či 
fyzické osobě, za účelem, který by vedl ke vzniku skladovacích nebo výrobních hal ve stejném či 
obdobném konceptu, jak je tomu v již vzniklé průmyslové zóně Pohořelice-jih. 

Výsledek hlasování: 21 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 

 
Usnesení č. 5/XXXV/22: ZM schvaluje, aby se o prodeji pozemků – zóna 23 ha hlasovalo veřejně. 

 Výsledek hlasování: 15 pro, 6 proti, 0 se zdržel – schváleno 

 
Mgr. Pařil – napadl schválené usnesení, neboť podle jednacího řádu není možné o záležitostech 
majetkového charakteru hlasovat veřejně. Proto si myslí, že by pan Mgr. Rouzek musel podat návrh na 
změnu jednacího řádu.  
Starosta – uvedl, že jde o vůli zastupitelstva, které v počtu 15 zastupitelů projevilo vůli hlasovat 
veřejně. Následně vyhlásil přestávku 10 min., aby se návrh Mgr. Pařila prověřil.  
 
Po přestávce každý zastupitel dostal kopii první strany petice v písemné podobě. Starosta navrhl 
doplnit jednací řád ZM o možnost na návrh zastupitele hlasovat o majetkových věcech veřejně a poté 
opětovně jednat o návrhu Mgr. Rouzka. 
 
Usnesení č.6/XXXV/22: ZM schvaluje úpravu Jednacího řádu ZM ze dne 08.04.2021 v čl. XI. bod 3., 
kde se za poslední slovo "tajně" doplní slova "nebo veřejně." 

Výsledek hlasování: 17 pro, 3 proti, 1 se zdržel – schváleno 
 
Usnesení č. 7/XXXV/22: ZM schvaluje, aby se o prodeji pozemků – zóna 23 ha hlasovalo veřejně.   

 Výsledek hlasování: 15 pro, 6 proti, 0 se zdržel – schváleno 
  
Starosta pokračoval seznámením přítomných občanů a zastupitelů s obsahem cenové nabídky od firmy 
Garribba, a.s. na odkup pozemků – zóna 23 ha, a nabídku veřejně přečetl. Následně vyzval k diskusi. 
Přítomen byl i pan Šimbera, na kterého se mohli přítomní obrátit se svými dotazy.  
 
Diskuse: 
Zastupitel Ing. Kudrna – dotázal se, zda se celá stavba bude dělat na etapy (p. Šimbera – ne, naráz). 
Paní Sedláčková – očekávala, že v nabídce bude konkrétně uvedeno, co se bude stavět.  
Pan Šimbera – uvedl, že nabídku na žádost města doručil na schůzi RM a zároveň byl k otevření 
nabídky přizván na 15. hod., aby si někdo nemyslel, že ji donesl tajně. Sdělil, že firmu Garribba a.s. 
převzal, zastupitelé byli seznámeni se záměrem výstavby. Dosud mu chybí koupit jeden pozemek, 
proto není úplně jasné, jak výstavba bude probíhat, má připraveny dvě varianty. Mluvil o společnosti 
LIDL, která v tomto území chce investovat, záleží však i na požadavcích města. Nemyslí si, že je důležité 
říct, že koupil nějakou firmu, ale že dovedl investora, který chce být tady doma, chce investovat 
v místě, a navíc jako jediná firma, byla ochotna zainvestovat dle požadavku města inženýrské sítě. Do 
nabídky neměl dávat víc, než bylo zadáno. Je přesvědčen, že většina odpůrců bude nakonec pro tento 
záměr výstavby.  
Pan Cendelín – dotázal se, zda je pro LIDL vymezeno 23 ha.  
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Pan Šimbera – jde o centrální sklad, a blíže popsal záměr výstavby, dále odpověděl na dotaz ohledně 
dopravy kamionů, což si LIDL zajišťuje sám. 
Starosta – již mnohokrát zaznělo, že pokud ZM prodej pozemků schválí, může firma dál chystat územní 
studii výstavby, kterou bude následně ZM schvalovat. 
Pan Šimbera – upozornil, že nyní jde o první krok, nikdy tu nebude stát něco, co město nebude chtít, 
neboť studii výstavby musí ZM schválit. 
Starosta – konstatoval, že za prodej pozemků město získá celkem cca 82 mil. Kč, současně firma splnila 
požadavky města.  
Paní Sedláčková – mluvila o minulé nabídce, která podle ní nebyla úplně v pořádku, nelíbil se jí ten 
záměr, nyní čekala, že se dnes představí konkrétní projekt, proč se o tom nemluvilo dříve. Současný 
záměr se jí líbí, není proti rozvoji města. Chtěla vědět, co bude následovat po prodeji pozemku, zda 
bude záměr upraven ve smlouvě, zda to bude ošetřeno, a navrhla, zda nepočkat, jak dopadne jednání 
s investorem a prodat pozemky později.  
Starosta v krátkosti popsal jednání s dřívějším vedením firmy Garribba, a.s., která žádala o odprodej 
pozemků, smlouvy se z její strany upravovaly, měnily se podmínky prodeje a pro město to nakonec 
nebylo výhodné, neboť by mohl být záměr realizován i přes nesouhlas města. ZM prodej pozemků 
nakonec neschválilo, resp. nebylo přijato usnesení. Uvedl, že svolal 2x pracovní schůzku zastupitelstva, 
kde byli zastupitelé seznámeni se záměrem výstavby nového investora, a proto se domníval, že už se 
nedostane do takové situace, kdy ZM schválí zveřejnění záměru odprodeje a jeho výsledek neschválí. 
Navíc mu byl dán zastupitelstvem mandát jednat o prodeji pozemků dál. Po celou dobu je povinností 
investora pro každou lokalitu ve městě schvalovat územní studii, tzn., že musí být předložena do ZM ke 
schválení. Pan Šimbera, aby mohl jednat s firmou LIDL, musí být domluven s městem. Není možné 
takto vystupovat vůči investorům. 
Zastupitelka Mgr. Kloudová – zmínila, že se o této zóně diskutuje strašně dlouho, a až nyní má pocit, že 
to pana Šimbera myslí vážně a fér a bude pro prodej.  
Zastupitelka Mgr. Janičatová – navázala na Mgr. Kloudovou, je to seriózní nabídka, která se však může 
změnit, nyní se jí líbí. Jde i o serióznost vůči občanům, kteří čekají, jak bude s jejich pozemky 
nakládáno. Hovořila o současné podobě Pohořelic. Vyzvala, aby se konečně ZM rozhodlo a prodej 
schválilo. Poděkovala panu Šimberovi za jeho návrh, firmy dnes chtějí mít hezké pracovní prostředí.  
Místostarosta Mgr. Pařil – má z pana Šimbery dobrý pocit, on vlastní firmu Garribba, a.s. a může 
rozhodovat o tom, co se v ní bude dít. V cenové nabídce se pan Šimbera zavázal předložit městu ke 
schválení studii zástavby. Původně měl problém, že slíbená částka je pouze na papíře, ale pohledávky 
města budou vymahatelné, což firma akceptovala. 
Zastupitel Selner – veřejně je pro prodej pozemků.  
Pan Šimbera – dokud nedostane mandát od města, tak to, co řekne, budou „pohádky“, on to však 
myslí vážně.  
Paní Sedláčková – podle ní neudělala špatně, když před dvěma lety zbuntovala lidi proti prodeji 
pozemků, nyní je tu kvalitnější investor, proti kterému nic nemá. O záměru výstavby se dozvěděla až na 
tomto zasedání.  
Zastupitel Mgr. Rouzek – měl dotaz na dobu zveřejnění (starosta mu podal vysvětlení, ale navrhl udělat 
opravu a uvést jen do „18.05. včetně“). 
  
Usnesení č. 8/XXXV/22: ZM schvaluje odprodej pozemků p.č. 7077, 7079, 7110 a 7121, vše v k.ú. 
Pohořelice nad Jihlavou, za cenu 18.603.200,- Kč bez DPH, a to firmě Garribba, a.s., IČ: 27920682 se 
sídlem Nové Bránice 235, PSČ 664 64, za účelem vybudování průmyslového parku s výrobními anebo 
skladovacími halami.  
Kupující dále poskytne městu finanční příspěvek/peněžitý dar ve výši 63.000.000,- Kč. Kupující 
vybuduje na vlastní náklady a nebezpečí inženýrské sítě pro realizaci vlastního průmyslového parku, 
zrekonstruuje stávající splaškovou kanalizaci a dále zajistí vybudování dopravního napojení formou 
okružní křižovatky o předpokládaném průměru 40,0 m na silnici II/416 (ul. Brněnská). Vybudované 
inženýrské sítě a okružní křižovatku převede kupující do vlastnictví města Pohořelice nebo městem 
určené organizaci.  
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ZM pověřuje vedení města podpisem smlouvy o uzavření budoucí kupní smlouvy, kupní smlouvy a 
smlouvy o spolupráci, výstavbě či plánovací smlouvy, ve které budou dojednány podmínky výstavby 
inženýrských sítí a okružní křižovatky v dané lokalitě v souladu se zveřejněným Záměrem prodeje ze 
dne 14.04.2022 a podanou nabídkou uchazeče o koupi ze dne 18.05.2022. Záměr prodeje byl 
zveřejněn na úřední desce MěÚ umožňující dálkový přístup od 14.04.2022 do 18.05.2022 včetně.  

Výsledek hlasování: 16 pro, 4 proti, 1 se zdržel – schváleno 
 
Pan Šimbera a paní Svobodová, GASVO, s.r.o., poděkovali za schválení prodeje pozemků.  
  
(Mgr. Dudová odešla, 19:43, počet členů 20) 

 
 

ad 5) MŠ Znojemská s volnočasovým centrem – veřejné projednání s autory projektu (18:00 hod.) 

 
Projekt mateřské školy na ul. Znojemská představil Ing. Kňourek a pan Ing. arch. Stuchlý. Ing. Kňourek 
předem omluvil Ing. Henzelovou, která se nemohla zúčastnit dnešního jednání, a která na projektu 
pracovala také. Dále pokračoval výkladem o projektu, který se skládá ze čtyř budov – budova MŠ, 
středisko volného času s tělocvičnou, administrativa a zahradní domek. O každé budově podal více 
informací. 
 
(odešel MUDr. Hrabovský, 19:54, počet členů 19) 
 
Diskuse: 
Starosta – požádal pana Ing. Kňourka, aby sdělil předpokládanou výši finančních nákladů na výstavbu 
Ing. Kňourek – nechtěl předjímat, objekt je rozsáhlý, kapacita 250 dětí, cca 50 zaměstnanců a není to 
jen mateřská škola pro město, sloužila by i jako spádová, pro celé okolí 
Starosta – dnes je odhad nákladů cca 250 mil. bez DPH, v současné době běží změna ÚPD č. 2, aby se 
školka mohla v tomto místě postavit.  
Radní Ing. Kudrna – chybí mu rampa do kuchyně 
Místostarosta Ing. Svoboda – objekt je zakomponován do prostoru, budou tam významné terénní 
úpravy 
Zastupitel Langer – dotaz na výšku budov (projektant – výška cca 9 m), zda se počítá se zelenou 
střechou (ano na budově MŠ) 

 
Usnesení č. 9/XXXV/22: ZM bere na vědomí představení projektu nové „MŠ Pohořelice“ na ul. 
Znojemská v Pohořelicích zpracovaný Arch.Design, s.r.o., IČ: 257 64 314. 

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – vzato na vědomí 
 
Usnesení č. 10/XXXV/22: ZM schvaluje podání žádosti o dotaci pro realizaci projektu města: „MŠ 
Znojemská s volnočasovým centrem“, kdy žadatelem o dotaci bude město Pohořelice, které bude 
také vlastníkem nově vybudovaných objektů pořízených investiční výstavbou. ZM schvaluje 
spolufinancování realizace projektu z rozpočtu města Pohořelice a pověřuje správce rozpočtu 
přípravou rozpočtového opatření. 

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 

 

 
ad 6) Žádosti 
 
1. Záměr odprodeje části pozemku p. č. 2158/1 a pozemku p. č. 50/1, oba v k.ú. Pohořelice nad 

Jihlavou 
Zastupitel Langer – chápe žadatele, možná bylo parkoviště k objektu vybudováno. Proto navrhl omezit 
parkování na 90 min., nebudou tam odstavená auta několik dní, a vysvětlit žadatelům tuto situaci.  
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Usnesení č. 11/XXXV/22: ZM neschvaluje zveřejnění záměru prodeje části pozemku p. č. 2158/1 a 
pozemku p. č. 50/1, oba v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou.  

Výsledek hlasování: 18 pro, 1 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
2. Komerční zóna ul. Znojemská – AVENTIN – rozšíření I. etapy 

 
Zastupitel Mgr. Rouzek – zarazila ho kupní cena, proč je cena proti prodeji pozemků panu Šimberovi 
tak vysoká.  
Místostarosta Ing. Svoboda – pozemky v zóně 23 ha jsou spojeny s vysokými vedlejšími investičními 
náklady, proto cena je jiná. 
Starosta – přepočítal, kolik stojí pana Šimberu metr pozemku města a vyšlo mu přes 4,8 tis. za m2, 
jedná se o různé projekty, jde o soutěž a sami investoři určují, co je cena obvyklá, a co jsou ochotni 
zaplatit. Dnes je cenu pozemků (obvyklou) možné získat v katastru nemovitostí. Město má přístup ke 
kupním smlouvám na katastru nemovitostí, aby mělo přehled, za kolik se prodávají pozemky, a aby 
neprodávalo pod cenou.   

Usnesení č. 12/XXXV/22: ZM schvaluje zveřejnění záměru odprodeje části pozemku p.č. 6383/1 o 
výměře cca 1110 m2 vlastníkovi sousedícího pozemku p.č. 6383/2, vše v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou 
dle přiloženého grafického návrhu.  

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
3. Směna pozemků v areálu bývalých kasáren  

Místostarosta Mgr. Pařil oznámil střet zájmu. 
Usnesení č. 13/XXXV/22: ZM schvaluje směnu části pozemku města p.č. 389/1 o výměře cca 130 m2 
za část pozemku p.č. 389/127 o výměře cca 130 m2 ve vlastnictví firmy RMPJ s.r.o., IČ: 09187944 vše 
v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou, a to bez doplatku. Pro účely směnné smlouvy činí hodnota směňované 
výměry 200,- Kč/m2 bez DPH. Přesná výměra a tvar pozemků vkládaných do směny bude určena 

geometrickým plánem, náklady na jeho vyhotovení uhradí druhý směňující. Záměr směny byl od 
28.04. do 18.05.2022 včetně. 

Výsledek hlasování: 18 pro, 1 proti, 0 se zdržel – schváleno 

 
 
ad 7) Různé 

 
- Program rozvoje města Pohořelice pro období 2022-2030 – aktualizace 
Usnesení č. 14/XXXV/22: ZM schvaluje aktualizaci Programu rozvoje města Pohořelice pro období 
2022-2030. 

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 1 se zdržel – schváleno 
 

- Dodatek č. 2 ke zřizovací listině Mateřské školy Pohořelice, p.o. 
Usnesení č. 15/XXXV/22: ZM schvaluje dodatek č. 2 Zřizovací listiny Mateřské školy Pohořelice, 
příspěvkové organizace. 

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 

- Zápis kontrolního výboru 
Starosta upozornil, že v zápisu kontrolní výbor navrhl ZM přijmout usnesení o vypracování směrnice na 
zadávání veřejných zakázek a záleží na ZM, zda bude o tomto návrhu jednat.  
Zastupitel Jančák – vysvětlil jako předseda kontrolní výboru, proč výbor podal tento návrh.  
Starosta vysvětlil, co ukládá zákon o veřejných zakázkách. Nedoporučil směrnici tvrdší než zákon, může 
dojít k porušení zákona. S navrženým usnesením výboru proto nesouhlasí.  
Místostarosta Ing. Svoboda – upozornil na problémy, které mohou v případě přijaté směrnice nastat. 
Dále se zmínil o dnešních cenách stavebních prací a materiálu, které se rychle mění, a je nutné na ně 
reagovat rychle. 
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Starosta – uvedl, že definování požadavků dle návrhu výboru se děje u velkých zakázek, aby bylo stejné 
zadání a nabídky byly porovnatelné. 
Radní Mgr. Kloudová – chápe oboustranné argumenty, průzkum trhu by však měl být,  
Zastupitel Jančák – podle něho se může navrhovaná částka 150.000 Kč navýšit, ale nevidí problém proč 
oslovit tři nebo čtyři firmy s poptávkou, např. při koupi auta a udělat o tom záznam do spisu.  
Místostarosta Mgr. Pařil – vysvětlil jaký je rozdíl při nákupu bez výběrového řízení, nabídka se 
předkládá do RM ke schválení, kde o koupi rozhoduje sedm radních.  
 
Usnesení č. 16/XXXV/22: ZM bere na vědomí zápis kontrolního výboru ZM ze dne 06.10.2021. 

 Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel, 1 nehlasoval – vzato na vědomí 
 

Návrh usnesení č. /XXXV/22: ZM ukládá vedení města vypracovat směrnici dle návrhu kontrolního 
výboru ze dne 06.10.2021. 

Výsledek hlasování: 7 pro, 7 proti, 4 se zdržel, 1 nehlasoval – nebylo přijato usnesení 
 
 

ad 8) Interpelace zastupitelů 
 
Zastupitel Langer – procházel minulý zápis ze ZM, kde pan Mgr. Polák navrhl převzít provoz sportovní 
haly. Dotázal se, zda o tom rada jednala, neboť dosud nedostal zápisy z rady města.  
Starosta odpověděl, že rada o návrhu jednala, ale nepřijala usnesení. 
Zastupitel Langer se dotázal Mgr. Poláka, jak bude v dané situaci pokračovat. Navrhl, že pokud o to 
bude mít pan Mgr. Polák, resp. škola zájem, může o tom jednat ZM na svém příštím zasedání.  
Radní Mgr. Polák – s argumentací na provoz haly na schůzi RM nesouhlasil, myslí si, že areál není 
udržován, a jestli nebudou příjmy, tak návrh podá zase. Má prostě jinou představu, jak by hala měla 
fungovat.  
  
Radní Mgr. Polák – vyslovil názor, že ZM by mělo respektovat doporučení komisí a výborů, zastupiteli 
Jančákovi, resp. kontrolnímu výboru, šlo pouze o doplnění např. tří nabídek, které budou ve složce.  
 
Zastupitelka Mgr. Janičatová – informovala, že středisku volného času se povedlo získat pořádání 
krajského kola v dopravní soutěži, což je obrovský úspěch, poděkovala všem, kteří se na tom podíleli, 
včetně města. Řekla, že je to i díky dopravnímu hřišti, které město má. Je možnost získat pracovní 
úvazek na obsluhu dopravního hřiště. Krajského kola se zúčastnilo 14 týmů. 
 
Zastupitel Ing. Bulín – poděkoval za doplnění sloupů a nových lamp veřejného osvětlení v lokalitě ul. 
Polní. 
  
Starosta seznámil s dopisem náměstka hejtmana JMK p. Dubce o umístění ukrajinských uprchlíků. 
V pondělí navštívil město zástupce hejtmana a informoval o záměru umístit ubytovací vagóny na 
vlakovém nádraží v Pohořelicích s ukrajinskými uprchlíky od 01.06.t.r. na dobu neurčitou. Vedení 
města se záměrem vyjádřilo nesouhlas. 
 
Zastupitel Bc. Selner – sdělil svoje negativní zážitky ze služeb hasiče na výstavišti v Brně, kde jsou 
ubytováni ukrajinští uprchlíci – maďarští Romové.   
Tajemník Ing. Blecha – ohledně krizového řízení sdělil svoji zkušenost s romskými ukrajinskými 
uprchlíky. Uvedl, že v našem městě je cca 270 Ukrajinců, v celém ORP cca 550. Dále uvedl, že pokud 
bude opětovně vyhlášen nouzový stav, bude městu nařízeno přijmout tyto uprchlíky a upozornil, co 
všechno by město muselo strpět.  
Zastupitel Bc. Selner – jedná se o finanční podporu těchto uprchlíků. Ti si požádají o podporu na úřadu 
práce, odjedou a přijedou další, stát se snaží zodpovědnost přenést na obce.  
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Radní Mgr. Polák – je nutné taky Kraji připomenout, že se město o uprchlíky nadstandardně postaralo, 
zafinancovalo pomoc samo, není možné takto zneužívat naše město, může se stát, že děti z dětských 
skupin nebudou v takovém případě přijaty do základní školy a zodpovědnost škola převede na Kraj. 
Starosta hovořil o dalších aktivitách, které město zajistilo pro ukrajinské uprchlíky. Ale to, co vymysleli 
na Kraji, je nedůstojné i pro ty romské uprchlíky samotné. 
Zastupitelka Mgr. Janičatová – jednala na Kraji ohledně Ukrajinců, je nutné připomenout, že 
pomáháme, proč uprchlíky neumístí do obcí, které vůbec nepomáhají a nepomáhaly. Město se musí 
bránit. 
Radní Mgr. Polák – do školy chodí 30 ukrajinských dětí a již zde byla kontrola ze školní inspekce.  
 
Usnesení č. 17/XXXV/22: ZM nedoporučuje hejtmanovi Jihomoravského kraje Mgr. Grolichovi využít 
pro ubytování romské komunity ukrajinských uprchlíků vlakového nádraží na ul. Vídeňská 
v Pohořelicích v ubytování ve vagónech. ZM tento způsob řešení ze strany Kraje vnímá jako 
nevhodný a vůči uprchlíkům i jako nedůstojný akt. 

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
ad 9) Diskuse občanů 
 
Paní Světlíková – připomněla posekání trávy a odstranění valu u garáží na ul. Brněnská; není dokončen 
prostor u ohrazení kontejnerů na odpad. 
Pan Cendelín – poděkoval za vybudované chodníky ve Smolíně. Sdělil, že z vlastní iniciativy vysázel 
kolem rybníku postupně celkem 20 stromků, není tam ani jeden, nechápe, co se děje. Požádal, zda by 
nešlo rybník osázet oficiálně městem, to už snad nikdo nevytrhá. Zda je myšleno na omezení rychlosti 
přes Smolín (starosta, probíhá jednání s dopravní policií). 
 
ad 10) Závěr  

 
Závěr XXXV. zasedání ZM provedl starosta v 21.39 hod. Další zasedání ZM bude 22.06.2022 v 16.00 
hod.  
 
 
 
 
        Bc. Miroslav Novák, DiS. 
                starosta města 
 
 
 
Ověřovatelé zápisu: František Jančák  ............................................ 
                
 
 
   Mgr. Miloš Rouzek  ............................................ 
 
 
Zapsala a zpracovala:  Mgr. Renata Babčanová 
Zápis zpracován: 18.05.2022 
 
Přílohy: 
Prezenční listina zastupitelů a občanů 
Žádosti a přehled hlasování 
Cenové nabídky na odkup garáže 
Zápis o prodeji garáže 


